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П Р О Т О К О Л 

от  

заседание на Националното Ръководство на НПС КСС към КИИП 

28.09.2013 г. 

Днес, 28.09.2013 г. в КИИП София,, се проведе заседание на Ръководството на 
Национална   Професионална  Секция „КСС”. 

 

На заседанието присъстваха: инж. Пламен Попов – Председател 
       проф. д-р.инж. Йордан Милев –  зам.председател 

            инж. Николай Николов – зам. председател 
             членове:          инж. Иванка Пейковска 

       инж. Димитрина Капкова 
       инж. Светлана Николчева 
       инж. Ангел Стоилов 

(всички седем избрани членове на НПС КСС) 
 

На заседанието присъстваха като гости доц. инж. Константин Проданов – член 
на комисията по ТК и инж. Тодор Ангелов – член на комисията по ТК и представител 
на Национална Професионална Секция „ТСТС”. 

 
 

Заседанието се ръководи от инж. Пламен Попов. 
Протоколът се води от инж. Светлана Николчева. 

 
 

Заседанието протече при следния дневен ред: 

1. Информация относно организацията и етапите на подготовка по провеждане на 
конференция на тема  "Проектиране съгласно конструктивна система  
„ЕВРОКОДОВЕ”  в българската строителна практика ”. 
                                                               Докладва  проф. д-р. инж. Йордан Милев  

2. Обсъждане и приемане на план за подготвяне на окончателния текст на писмото 
до МИП и МРР, съгласно поставената ни от Общото събрание задача!  
                                                                                Докладва   инж. Пламен Попов 

3. Наредба № 2 за проектантската правоспособност на инженерите , регистрирани 
в КИИП - Информация от УС, предложения за промяна в частта й за ТК.    
                                   Докладват: инж. Пламен Попов, инж. Николай Николов  

4. Информация относно организацията и предложение за график за провеждане на  
курсове по конструктивна система „ ЕВРОКОДОВЕ ” . 
                                                                 Докладва: проф. д-р. инж. Йордан Милев  
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5. Обсъждане и приемане на график за провеждане на заседания на НР НПС КСС. 
                                                                                 Докладва   инж. Пламен Попов 

6. Разни  

 
 

По точка 1.  

 
Проф. д-р. инж. Йордан Милев запозна присъстващите  с проведените до 

момента разговори и стъпки по подготовката на конференцията и обърна внимание на 
следните въпроси: 

• Проведени са разговори с всички  лектори, които бяха планирани. Всички 
са потвърдили участието си. Никой от българските лектори не е поставил 
въпрос за заплащане. Чуждите участници също нямат претенции за размера 
на заплащането. 

• Настоявам твърдо, че  организатор на конференцията сме ние – 
Ръководството на Националната професионална секция КСС. В никакъв 
случай да не се измества центъра на организацията. Инж. Кинарев е говорил 
с ректора на УАСГ за залата – да се ползва без заплащане и така УАСГ 
става съорганизатор. Особено държа на това, че НПС КСС е Главен 
организатор и искам всички да сме единни по този въпрос. 

• Окончателно конференцията да насрочим за 7 и 8 ноември 2013. Такава е 
уговорката с Ректора, такива са и възможностите за ползване на залата.  

• Програмата е разработена. Изпратил съм я на инж. Попов. Всички 
изложения на българските лектори могат да се организират в PDF файлове 
и да се разпратят на участниците предварително. Трябва да поискаме 
съдействие от инж. Кинарев за публикуване на обявата и програмата в сайта 
на КИИП. Това трябва да стане следващата седмица, за да има време да се 
организират колегите от страната.  

• Трябва да се организират регионите да участват в организацията, като 
осигурят присъствие на колегите от практиката. Презентациите са важни, 
но е важно и участието на инженерите-практици. Колегите да са подготвени 
да задават въпроси. Трябва да стане дискусия – това също е много важно.  

• Предлагам конференцията  да стане ежегодна. Например догодина да се 
представят и да се обсъждат реални проекти от практиката. 

• Много важна е техническата подготовка.  Подсигурена е залата за 7 и 8 
ноември. Ще се включат някои от моите студенти, чисто технически да 
помогнат. Нашата задача е да активираме регионалните колегии. Залата е 
голяма, няма да се наложи, смятам, да ограничават участниците. 

• В предварителните разговори с инж. Попов се оформи размер на таксата за 
участие 30 лв., платени предварително или 50 лв. – на място. 

 
В обсъждането изказаха становище: 
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� Инж. Пейковска:  Категорично смятам, че на лекторите от България трябва 
да се заплати. Също така съм съгласна с предложената такса. Трябва да се 
събере по региони, но да се уточни по коя сметка.  

� Инж. Капкова: Също съм за заплащане на  лекторите от България. Нека да 
ги сметнем така – събираме по 30 или 50 лв., заплащаме от тях на външните 
лектори и остатъка от парите разделяме между българските лектори. 

� Инж. Николчева: Аз подкрепям предложението на инж. Капкова за 
българските лектори. Мисля, че така е правилно. Освен това трябва да се 
ангажираме, всеки от нас, с „жива” връзка в председателите на КСС по 
регионите. 

� Инж. Попов: Ще го направим както са разделени регионите в обучителни 
центрове, така да се организира връзката. 

� Инж. Николов: Поздравявам проф. Милев за огромната работа, която е 
свършил до тук. Таксите трябва да се превежда по банков път. Предлагам да 
изискаме от централното ръководство да определи инж. Маринела Цветкова 
от офис-администрацията на КИИП за технически секретар на НПС КСС. 
Ето сега има много техническа работа. Добре ще е да се съберат 
материалите и да се издаде годишник за КСС. Също смятам, че следва да се 
заплати на българските лектори. 

� Инж. Попов: На УС се изказа мнение да не се заплаща на BG лекторите. 

� Инж. Йордан Милев:  Ако се реши да стане конференцията ежегодна, трябва 
много добре да се прецизират темите. 

� Инж. Николов: Може да се редуват регионите за организиране на 
конференциите, ако станат ежегодни. 

� Инж. Попов: Инж. Кинарев постави въпроса да се търсят спонсори. 

� Инж. Йордан Милев:  Категорично съм против всякакви спонсори. Не 
обичам да ни изземват инициативите. Освен това, така биха се усложнили 
сметките. 

 
След станалите разисквания Ръководството на НПС КСС  реши: 

1. Поканата за участие в конференцията да се подготви от инж. Милев и 
инж. Попов и да се представи на инж. Кинарев за качване в сайта и за 
разпространяване по РК. 

2. Приема такса за участие 30 лв. платена в РК на КСС до 25.10.2013 г. и 50 
лв. – на място.  

3. Финансово конференцията да се организира както следва: 

3.1. Средствата за техническото обезпечаване на конференцията, 
включително хонорарите на лекторите от чужбина да се поемат от 
бюджета на НТС КСС; 

3.2. 80% от средствата събрани от участниците (30 или 50 лв. на човек) да 
се разпределят между  българските лектори, но не по-вече от 2000 
(две хиляди) лв. 
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3.3.  20% от средствата събрани от участниците (30 или 50 лв. на човек) да 
се добавят към средствата по т. 3.1.   

4. Възлага на инж. Пл. Попов да изиска от централното ръководство да 
определи инж. Маринела Цветкова от офис-администрацията на КИИП за 
технически секретар на НПС КСС. 

  
„ЗА” решението гласували седем членове. 
„ПРОТИВ” – няма 
„ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ” - НЯМА 

 
 

По точка 2. 

 
Докладва инж. Попов: Оформя се мнение да поискаме удължаване на срока за 

въвеждане на „ЕВРОКОДОВЕТЕ” с две години. Всъщност за паралелно действие на 
двата норматива. Помните, на предишното заседание не можахме да стигнем до 
консенсус по този въпрос. Това е основния въпрос, по който трябва да вземем решение. 

 
В станалите разисквания се изказаха следните мнения: 

� Инж. Проданов: Онова писмо, по което не постигнахме  консенсус, аз го 
написах, като спазих записа от протокола на събранието. Позволих си само 
да определя срока да се удължи срока до 10 год. Проведох анкетата, която 
ни предложи инж. Пейковска. Резултатът е 90% са „ЗА”  отлагане и само 
10% -  за незабавно въвеждане. 

� Инж. Капкова: Предлагам да поискаме две години. 

� Инж. Стоилов: Аз смятам, че можем да искаме нещо, което не е в разрез със 
записаното в договорите с Евосъюза. Доколкото знам, е записано, че 
сроковете започват да текат едва когато са готови националните 
приложения. Не можем сега да кажем на какво стъпваме. Трябва да се 
направи справка. 

� Инж. Николов: Спомняте ли си, още 2001 год. проф. Игнатиев ни запозна с 
решенията на комитет ТК56 - за въвеждане на Еврокодовете. Колко години 
има от тогава? Все пак трябва да разговаряме с инж. М. Стефанова и инж. 
Ирен Дабижева. Инж. М. Стефанова се изказа на събранието, че има 
информация, според която можем да получим една година отсрочка. Трябва 
да се обосновем убедително ако искаме удължаване на срока. Според мен 1 
г. - от 2015 г.. 

� Инж. Милев: Не трябват много обосновки и обяснения.  Трябва да напишем 
едно кратко, стегнато и дипломатично писмо и да поискаме отлагане с една 
година. Въпреки, че аз смятам, че не бива да се отлага. 

� Инж. Пейковска: Много от колегите смятат, че не сме готови. Аз съм за две 
години. 

� Инж. Николчева: Колкото и да отлагаме, все ще сме неготови. 
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� Инж. Попов: Предлагам да гласуваме. Който е да поискаме с писмото две 
години, моля да гласува! 
„ЗА” – четири гласа 

Който е да поискаме с писмото една година, моля да гласува! 
„ЗА” –три гласа  
Приема се в писмото да се запише две години. 
 

� Инж. Милев:  Аз ще подпиша протокола с особено мнение 
 

След станалите разисквания по организацията за съставяне на писмото 
ръководството взе следните решения: 

1. В срок до 04.10.2013 да се предложи от всеки текста на писмото и да се 
изпрати на инж. Попов. 

2. Възлага на инж. Пламен Попов, в срок до 11.10.2013 да редактира 
писмото и да го предложи за обсъждане. До 14.10. да се гласува online. 

3. Възлага на инж. Пламен Попов, на 16.10.2013 г. да внесе писмото в МИП 
и МРР 

 
 

По точка 3.  

 
Докладва инж. Николай Николов: В процеса на обсъждане  постъпиха много 

разнородни предложения. Някои редакционни, някои принципни и дори, някои от тях 
неразумни. Основно кое е: 

Първо да се преименува заглавието на част II на Наредба №2 и тя да се казва 
„Технически контрол по част СК на инвестиционните проекти”. Така ще съответства на 
основното предназначение на наредбата. 

Предлагам за ТК да се кандидатства от колеги, които лично да представят 
кандидатурите си в Регионалните комисии, като представят изработени от тях един 
проект стоманена конструкция V категория и един – стоманобетонна конструкция IV 
категория. Двата проекта да са съпроводени с писмени оценки за съответствие от 
колегите упражнили ТК на тези проекти. Проектите да са от последните пет години. Да 
се представят на хартиен носител и остават като доказателствен материал в РК.  

Предлагам да се запазят изискуемите 12 години трудов стаж като проектант в 
инвестиционното  проектиране. Завишаване на годините, считам за неправилно.  

Писмената оценка за съответствие е много важна. Целта е да се повишат 
изискванията, да се вдигне нивото на проектиране.  

 
Станаха следните разисквания: 

� Инж. Милев: Дали е разумно да специфицираме типа на конструкциите. 
Стоманените са малко. 

� Инж. Ангелов: Ние имаме текст, който е задължително да ревизираме.  
Основно това е чл. 11, т.2. Било е „Да имат най-малко 12 години стаж като 
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проектанти в областта на инвестиционното проектиране”. Това е твърде 
неточно. Аз предлагам два варианта на промяна: 

Първи вариант: “Да имат най-малко 12 години стаж с ППП по част 
конструктивна в КСС и ТСТС” . 

Втори вариант: 

1. За упражняване на ТК за строежи от III, IV, V категории – най-
малко 12 години стаж с ППП  

2. За упражняване на ТК за строежи от I и II категории – най-малко 
5 години стаж като ТК  

� Инж. Проданов: Oтносно предложенията на инж. Николов приветствам да се 
представят проекти. Дали и стоманени конструкции, трябва да се помисли. 
Имам притеснение, че в малките колегии няма строежи от I и II  категория. 
Относно предложението на инж. Ангелов категорично смятам, че трябва да 
се разграничат тези, които да гледат проекти от I и II  категория. Като идея, 
разграничаването е добро.  

� Инж. Николов: В новия ЗУТ е записано, че паспортите на старите сгради – 
етажна собственост не са задължителни, но общините го искат. 

� Инж. Пейковска: Считам, че така, както предлага инж. Ангелов се получава 
12 + 5 = 17. Мисля, че това са много години.  

� Инж. Капкова: Приемам предложението на инж. Николов. Не зная как е в 
малките колегии, но за Бургас е приемливо. От кога ще влезе в сила? 

� Инж. Милев:  Съгласен съм с инж. Пейковска. Не бива да увеличаваме 
годините. Има много млади хора, които са стойностни и могат да бъдат 
добри ТК. Колкото до категориите по ЗУТ, те не отразяват добре 
значимостта на конструкциите. Има проекти за реконструкция, които по 
ЗУТ са ниска категория, а са изключително сложни в конструктивно 
отношение. Правилно е Регионалните колегии да решават. Наистина в 
малките колегии ще има проблем, затова предлагам да се искат проекти от 
последните десет години. Знаете, криза е. 

� Инж. Николчева: Ние трябва да мислим за преминаване към специализация 
на ТК - едни за стоманени конструкции и други за стоманобетонни 
конструкции. Мисля, че въвеждането на Еврокодовете ще го наложи. 

� Инж. Проданов: Трябва да решим за класификацията – по ЗУТ или по 
Еврокодовете. 

� Инж. Стоилов: Не следва ли за „нови” ТК и за подновяване да се различават 
процедурите? Колкото за годините, нека са 12 като проектант, без да се 
записва с ППП. 

� Инж. Попов: И двата проекта може да са само стоманобетон или само 
стомана. В този случай, подкрепям инж. Николчева, е редно да помислим за 
преминаване към специализация на ТК - едни за стоманени конструкции и 
други за стоманобетонни конструкции. 

Не мисля, че на малките колегии трябва да се дават бонуси. Като няма 
ТК в града, да отидат в по-голяма колегия.  
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Нямам против да се разграничат ТК по категории, но имаме ли право по 
закон? 

� Инж. Николов: Чл. 13 от наредбата казва, че оправомощаването е за пет 
години. След това кандидатстваш на общо основание. Не трябва да има 
термин „подновяване” или „удължаване”. Колкото до разделянето на 
категории ТК не съм съгласен, защото не можем да го проведем. Още не сме 
готови за такова решение.  

� Инж. Пейковска: Какво ще правим с досега оправомощените? Как ще ги 
върнем назад?  От тук нататък, който става – да, да бъдат по категории, но 
да не се отнемат вече получени права. 

� Инж. Николчева: Ако ще се делим по категории, честно е да стане от 2017 
год.,  когато ние самите ще кандидатстваме отново.  

  
След станалите разисквания по т. 3 ръководството взе следните решения: 

1. В срок до 18.10.2013 всеки от участващите на заседанието да представи 
предложенията  си на инж. Николов. 

2. Възлага на инж. Николай Николов, в срок до 3.11.2013 да редактира 
текста и да го предложи за обсъждане.  

3. Текстът да се внесе в УС на заседанието през месец ноември. 
 
 

По точка 4.  

 
Докладва проф. Милев: Предлагам курсовете, които започнаха тази година да 

продължат не по-рано от февруари, март 2014 г. Имам идея за реализацията, като 
колегите, които участват да бъдат активни. Да се осигури зала с възможност да си 
донесат лаптопи и да изпълняват някои задачи. Не сложни, изчислителни модели, нещо 
например на EXСEL. 

Имам изисквания, които трябва да проведем: 
- За бройката участници. Да не са по-вече от 30, максимум 40 души; 
- Залите да дават възможност участниците да си носят таблети или лаптопи; 
- Участниците да подготвят някои неща за работа. 
- Ще подготвя график след конференцията. 

 
След станалите разисквания по т. 4 ръководството реши: 

1. Приема предложенията на проф. Милев за курсовете – да започнат през 
март 2014 г. по изготвен от него график. 
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По точка 5.  

 
След станалите разисквания ръководството реши: 

 
1. Възлага на инж. Пламен Попов, в срок до 10.10.2013 да предложи график 

за провеждане на заседания на НПС КСС и да го подложи на online 
гласуване. 

 
 

По точка 6 – Разни. 

 
Инж. Пламен Попов запозна присъстващите с някои въпроси от заседанието на 

УС на 27.09.2013 год. и произтичащи от него задачи  за НПС КСС. 
 
 

Поради изчерпване на дневния ред, заседанието беше закрито. 
 

 
 
 
 
 

Протоколчик:  ......................                       Председател на НПС КСС:  ...................... 
               /инж. Св. Николчева/                                                    / инж. Пламен Попов/ 

 
 


